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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad nettoomkostningen er ved at ansætte flere i SKAT, hvis det 

antages, at 1 pct. flere ansatte medfører 1 pct. større inddrivelse af restancer henholdsvis 

1 pct. større kontrol med erhvervsvirksomheders skatteopgørelser? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har fået fra SKAT:  

 

”SKAT kan ikke meningsfyldt opgøre, hvor meget ekstra der ville kunne inddrives, hvis 

man tilførte yderligere ressourcer til inddrivelsesopgaven. Der findes ikke datagrundlag til 

en sådan beregning.  

 

Når SKATs nye inddrivelsessystem, EFI, er fuldt idriftsat, og produktionen i Inddrivelsen 

er normaliseret, forventer SKAT ikke, at der i nævneværdigt omfang vil være restanter 

med betalingsevne eller igangværende virksomheder med restancer, som ikke er under 

inddrivelse. Der er således ingen direkte sammenhæng mellem 1 pct. flere ansatte og 1 

pct. større inddrivelse af restancer, idet SKAT blandt andet lovgivningsmæssigt er afskå-

ret fra at inddrive restancer fra skyldnere uden aktuel betalingsevne. 

 

SKAT kan heller ikke meningsfyldt opgøre, hvor meget ekstra kontroller vil kunne give i 

provenu fra skat og moms, hvis der blev tilført yderligere ressourcer til kontrolopgaven. 

Der findes ikke tilstrækkeligt datagrundlag til en sådan beregning, og det vil afhænge af, 

hvilket område der kontrolleres.” 
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